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Beantwoording art. 41 vragen over

i nformatieplicht energiebesparing Oss

Geachte heer Geerts,

Op 11 december 2019 heeft u artikel 41 vragen gesteld over de informatieplicht die bedrijven

sinds 1 juli 2019 hebben over energiebesparing. Met deze brief geven wij u antwoord op uw

vragen.

Voordat wij uw vragen beantwoorden, willen wij u eerst aangeven hoe wij op dit moment het

toezicht en handhaving uitvoeren op de regels omtrent energiebesparing en de

i nformatieplicht daarover.

Wettelijke energiebesparing onderdeel integrale controle
Sinds de oprichting van de Omgevingsdienst Brabant Noord (ODBN) in 2015, controleert de

ODBN bedrijven integraal op alle relevante milieuwetgeving. Onderdeel van deze integrale

controle is ook het toezicht op de wettelijk verplichte energiebesparingsmaatregelen. Dat

betekent dat die bedrijven die de ODBN heeft controleert, aan de wettelijk verplichte

energiebesparende maatregelen voldoen. Zo niet, dan starten wij een handhavingsprocedure

om dat bedrijf alsnog aan de wettelijke eisen te laten voldoen.

Sinds 2O18 extra controle energiebesparing "lichte" bedrijven
Maar de ODBN komt niet bij alle bedrijven. Zij controleert met name die bedrijven, die een

risico vormen voor de veiligheid en gezondheid. De zogenoemde'lichte' bedrijven
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(bijvoorbeeld kantoren, scholen en gebouwen met een bijeenkomstfunctie) worden

bijvoorbeeld niet of nauwelijks door de ODBN gecontroleerd. Dus ook niet op de

energiebesparende maatregelen. Omdat wij van mening zijn dat juist bij dit soort bedrijven

ook veel energiebesparing mogelijk is, hebben wij de ODBN in 2018 en 2019 opdracht geven

om dit soort bedrijven te controleren op specifiek de wettelijk verplichte

energiebesparingsmaatregelen. Ook in 2O2O zal de ODBN een zelfde opdracht gaan uitvoeren.

Wij zijn de eerste gemeente in onze regio die hier de ODBN opdracht voor hebben gegeven.

Informatieplicht sinds l juli 2O19

In juli 2019 is de wet aangepast en is aan de wettelijke verplichte energiebesparende

maatregelen de informatieplicht toegevoegd. Dat betekent dat bedrijven die aan de wettelijke

verplichte energiebesparende maatregelen moeten voldoen, ook verplicht zijn om ons actief te

informeren over het wel of niet voldoen aan die maatregelen. Wij hebben in juli 2019 samen

met de gemeente's Hertogenbosch de ODBN opdracht gegeven om het tweede deel van 2019

te gebruiken om de resultaten van die informatieplicht tot dan toe te beoordelen en ons te

adviseren hoe wij in 2020 deze informatie kunnen gebruiken om gericht ons toezicht op de

energiebesparende maatregelen in te zetten. We zullen begin 2020 samen met de ODBN een

strategie bepalen en uitvoeren die hierbij past. We gebruiken hiervoor het budget dat we al

sinds 2018 voor energietoezicht gebruiken.

Antwoord op uw vragen

1. Deelt u de mening van de SP dat het nemen van wettelijk verplichte

energiebesparingsmaatregelen een belanorijke eerste stap is bij het realiseren van de

energie-ambitie van de gemeente Oss?

Ja. Dat bewijst ook wel het toezicht dat de ODBN de afgelopen twee jaar voor ons heeft

uitgevoerd op deze specifieke wettelijke maatregel. In 2018 heeft dit toezicht geleid tot

energiebesparende maatregelen met in totaal een besparing van net zoveel energie als een

windmolen oplevert, Cijfers over 2019 hebben we nog niet.

2. RVO heeft deze 206 bedrijven en instellingen gerubriceerd in mate waarin aan de wettelijke

energiebesparingsplicht is voldaan. Daaruit bliikt dat volgens RVO meer dan de helft van deze

bedrijven (55Vo) de hoogste prioriteit bij het toezicht zou moeten krijgen. Dit omdat een of

meer wettelijk verplichte maatregelen niet zijn uitoevoerd. Heeft u de Omgevinqsdienst

inmiddels opdracht gegeven om dit toezicht te starten?

Zoals we in de inleidende tekst al hebben aangegeven hebben wij de ODBN opdracht gegeven

om de resultaten van de informatieplicht tot eind 2019 te beoordelen en ons te adviseren hoe

wij in 2020 deze informatie kunnen gebruiken om gericht ons toezicht op de

energiebesparende maatregelen in te zetten.
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3. Zoniet, wanneer gaat u deze oodracht dan wél verstrekken?

Niet van toepassing.

4. Volgens RVO is bij 320á een 'nadere beoordelino'nodig. Wanneer en op welke wijze gaat u

dit uit laten voeren?

De ODBN neemt dit mee in haar advies aan ons over de beste strategie die we kunnen gaan

i nzetten.

5. Volgens het CBS zijn er in Oss 494 middelgrote gebruikers en 210 grootgebruikers. Samen

704 bedriiven en instellingen. Een deel hiervan is vriigesteld. maar naar schatting hebben

ongeveer 400 bedrijven niet aan de wettelijke informatieplicht voldaan door niet te reaoeren.

Bent u met ons van mening dat het in het kader van de Osse eneroie-ambitie van groot

belang is dat ook deze bedrijven en instellingen aan hun informatieplicht voldoen?

Deels. Doel is dat 100o/o van de bedrijven aan haar informatieplicht voldoet. En dat we dus

van ieder bedrijf weten of ze wettelijk verplicht zijn om energiebesparende maatregelen te

treffen of niet. En zo ja, welke maatregelen ze hebben getroffen of (per wanneer) gaan

treffen. Op basis van die informatie kunnen wij onze beste toezichtstrategie bepalen. De

informatieplicht is daarmee belangrijk, maar het belangrijkste doel is uiteraard dat de

bedrijven de verplichte energiebesparende maatregelen hebben getroffen. En dat kunnen we

enkel controleren door daadwerkelijk toezicht te houden.

6. Wat heeft u na 1 juli qedaan om deze bedrijven op hun verplichting te wiizen?

Hiervoor verwijzen wij u naar de inleidende tekst van deze brief.

7. Wat gaat u de komende maanden nog doen?

Hiervoor verwijzen wij u naar de inleidende tekst van deze brief.

B. Wanneer start u een handhavingstraiect?

In ons jaarlijkse WH-plan hebben wij bepaald wanneer wij een handhavingstraject starten. In
dat plan staat dat wij de Landelijke Handhavingstrategie volgen. Dat geldt ook voor de

energiebesparingsplicht. Op het moment dat een bedrijf geen verplichte energiebesparende

maatregelen heeft genomen, starten wij een handhavingsprocedure door het bedrijf aan te

schrijven om met een concreet actieplan te komen om binnen een redelijke termijn wel aan

de verplichting te voldoen. Als het bedrijf geen of een onvoldoende actieplan overlegt, of de in

het actieplan opgenomen maatregelen niet of niet op tijd neemt, leggen wij een concept

handhavingsbesluit op. Als dat dan nog niet tot de gewenste acties leidt, nemen we een

definitief handhavi ngsbesluit.
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9. Deelt u de mening van de SP dat niet-controleren en niet-handhaven op wettelijke

enerqiebesparingsverplichtingen zou betekenen dat we net zo goed kunnen stoppen met de

door de gemeenteraad vastgestelde energie-ambitie? Zoniet, waarom niet?

Onderdeel van onze energie-ambitie is dat er energie bespaart wordt. Gelet op onze

ervaringen tot nog toe met het toezicht op de verplichte energiebesparende maatregelen, zijn

wij van mening dat er nog veel potentieel is voor energiebesparing bij bedrijven. Hiermee

stoppen zou inderdaad niet passen bij de ambities die wij op dit gebied hebben.

Wij vertrouwen erop uw vragen met deze brief naar tevredenheid te hebben geantwoord.

Voor nadere informatie of een toelichting op deze brief kunt u contact op nemen met de heer

D. van der Linden van de afdeling Vergunningen, Toezicht en Handhaving, telefoon t4 O4t2.

Met vriendelijke groeten,

gemeente Oss.Buroemeester van

Wt
Drs. W.J.L. Buijs-Glaudemans


